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Anteckningar från möte med Göta älvs vattenråd  

(inkl. Göta älvs kustvatten) 

Tid: 23 november 2023, kl. 13:30-16:00 

Plats: Stadshuset i Kungälv och via Teams 

Närvarande: 

Jesper Eneroth (S)  Kungälvs kommun, ordf. 

Daniel Larsson   Vänersborgs kommun 

Jeanette Wadman  Trollhättans stad, Miljö 

Jenny Lindqvist   Lilla Edets kommun  

Ida Wendt    Ale kommun 

Emanuel Nandorf  Kungälvs kommun 

Erik Martinsson (MP)  Kungälvs kommun 

Maria Hübinette   Kungälvs kommun 

Grith Fjeldmose (V)  Göteborgs stad 

Kristina Holm   Kretslopp och vatten, Göteborg 

Sophie Rychlik   Miljöförvaltningen, Göteborg 

Karl-Emil Videbris  Gryaab AB  

Dan Petersson   LRF 

Bo Svärd    Naturskyddsföreningen i Göteborg 

Niklas Wengström  Sportfiskarna 

Ragnar Lagergren  Länsstyrelsen Västra Götaland, Kontaktperson 

Monica Dahlberg   Göta älvs vattenvårdsförbund/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

Diego Velasquez   Åtgärdssamordnare – GR 

1. Mötet öppnas  

Ordf Jesper Eneroth öppnar mötet och en presentationsrunda genomfördes. 

2. Godkännande av dagordning 

Vattenrådet godkänner dagordningen. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna från mötet den 12 september 2023 godkänns och läggs till handlingarna.  

4. Meddelanden 

• Fortfarande inga besked gällande samverkansbidrag till vattenråden från 

Vattenmyndigheten fr o m 2023 och framåt. De arbetar för att göra det 

möjligt att betala ut, men kan inte lova något än. 
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• Vattenrådens dag hölls den 10-11/10 i Falkenberg.  

Lite info via bifogad länk:  

https://www.vattenmyndigheterna.se/5.18243b9818b6562a6e6809d.html  

• Ragnar informerade om att: 

 Den nya vattenförekomstindelningen finns offentligt som alla kommer å: 

Vattenförekomster 2022-2027 (lansstyrelsen.se) 

 Det nya digitala åtgärdsunderlaget för kommuner har uppdaterats. 

Digitala åtgärdsunderlag (lansstyrelsen.se) 

 Inget nytt om revidering av MKN för Göta älv, multi-KMV. VM har för 

mycket att stå i, eventuellt skjuts frågan framåt. Det kan dra ut på tiden 

då frågan är komplicerad och VM lite överbelastade för tillfället. 

 När vi går in i statusklassningen nästa år kan det vara svårt för Ragnar att 

hinna gå på alla vattenrådsmöten. 

5. Åtgärdssamordning inom Göta älvs ARO nedströms Vänern 

- Rapport från åtgärdssamordnarna om vad som gjorts sedan sist 

Åtgärdssamordningsgruppens presentation bifogas med anteckningarna. 

Ang Hullsjön frågade Maria Hübinette hur det ser ut med enskilda avlopp? Jeanette 

svarade att de är inventerade men att det är ett tag sedan så de bör omprövas nu 

då många anläggningar är gamla (viktigt att inte ange det arbetet som klart även 

om det är utfört en gång).  

Gällande informationen om att ev använda sötvattensmusslor för rening av vatten 

ställde sig några i vattenrådet frågande kring om det är vattenrådets roll att 

utveckla nya metoder, bättre då att resurserna läggs på redan etablerade metoder. 

Frågades också om det står något om metoder som ska användas i beslutat från 

Länsstyrelsen gällande LOVA-medel för åtgärdssamordning. Det gör det inte, 

beslutet hänvisar endast till ansökan.  

Ansökan och beslut bifogas anteckningarna. 

Åtgärdssamordnarna bör nyttja Referensgruppen för att diskutera detaljerna och 

tillsammans med dem ta fram förslag till åtgärder och dess prioritering, som sedan 

vattenrådet kan fatta beslut om. 

Jesper framhöll att kommunrepresentanterna gärna vill ha in förslag från 

åtgärdssamordnarna på vad de kan göra för att hjälpa till. 

- Utlysning från Jordbruksverket: Vattenvårdsplaner i avrinningsområden 

En efter mötet utökad presentation om förslaget till ansökan bifogas med 

anteckningarna. 

Inte helt klart vad ett sådant projekt skulle innebära för vattenrådet. 

Referensgruppen ombeds titta närmare på detta vid deras kommande möte  

8 december. Vattenrådet fattar efter det ett per capsulam-beslut via mail. 

När vattenrådets beslut är klart skickas det till styrelsen inom Göta älvs 

vattenvårdsförbund för per capsulam-beslut då vattenvårdsförbundet är den 

juridiska organisation som får stå bakom en ansökan. 

https://www.vattenmyndigheterna.se/5.18243b9818b6562a6e6809d.html
https://ext-geoportal.lansstyrelsen.se/standard/?appid=fe22d1641b0d4ad884d824ac52e763c0
https://ext-geoportal.lansstyrelsen.se/arcgis/apps/storymaps/collections/4b2c652f971e4618a8be3a6b0ea63158?item=1
https://jordbruksverket.se/stod/innovation-kompetensutveckling-och-samarbeten/utlysningar-och-upphandlingar/vattenvardsplaner-i-avrinningsomraden
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6. Presentation av de åtgärdsförslag som Göteborg tagit fram inom deras 

lokala åtgärdsprogram för Göta älvs huvudfåra inom Göteborgs kommun – 

Sophie Rychlik, Miljöförvaltningen Göteborg 

Presentationen om Göteborgs lokala åtgärdsprogram för Göta älvs huvudfåra bifogas 

med anteckningarna. 

Enligt önskemål kommer här länkar och bifogat underlag kopplat till Göteborgs arbetet 

med ekologiskt funktionella kantzoner. I översiktsplanen står övergripande inriktningar 

för t ex blågröna stråk och ekologiskt funktionella kantzoner under Tematisk inritning > 

Parker, Natur och vatten.  

Bifogas även länk till Göteborgs åtgärdsplan för god vattenstatus. 

Blågröna stråk kunskapsunderlag till översiktsplan för Göteborg (goteborg.se) 

Göteborgs Stads åtgärdsplan för god vattenstatus 2023–2027 (goteborg.se) 

Länk till ÖP: Översiktsplan för Göteborg (goteborg.se) 

Jenny frågar om ytterligare någon kommun tagit fram/är på gång att ta fram lokala 

åtgärdsprogram? Mölndal har gjort det (något tillsammans med Göteborg). Tipsades om 

att man även kommit långt i Skåne.  

Påpekades att det är ett viktigt arbete men är svårt att gå utanför kommunernas 

administrativa gränser. 

Göteborg meddelar att man avser att ta initiativ till samarbete med kommunerna 

uppströms inom resp ARO, och kommer att kalla till möten under våren. Daniel bad om 

att då inte glömma bort Vänersborg och Trollhättan, som ju inte finns organiserade inom 

GR. 

7. Remiss HaV: om ändring i Havs och vattenmyndighetens föreskrifter 

HVMFS 2012:18 

Materialet är utsänt sedan tidigare (2023-10-18) samt finns att tillgå på: 

https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-

oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-

vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-

foreskrifterna-hvmfs-201218.html  

Ev. remissvar ska ha inkommit till Havs- och vattenmyndigheten senast 

2024-03-01. 

8. Remiss HaV: gällande rapporten Samråd om bedömning av miljötillstånd 

och socioekonomisk analys 

Materialet är utsänt sedan tidigare (2023-10-18) samt finns att tillgå på: 

www.havochvatten.se/remiss-bedomning-havsmiljons-tillstand). 

Ev. remissvar ska ha inkommit till Havs- och vattenmyndigheten senast 

2024-03-01. 

Göteborg kommer att svara på båda dessa samråd och kommer att ha förslag klart i 

januari. Dessa skickas då till vattenrådet och kan komma att användas helt eller delvis 

som svar även från vattenrådet.  

Övriga från vattenrådet som vill titta på dessa och inkomma med synpunkter uppmanas 

att göra det senast en vecka innan nästkommande vattenrådsmöte. 

 

https://geodata-external.sbk.goteborg.se/files/oversiktsplan/Blagrona_strak_kunskapsunderlag.pdf
https://www4.goteborg.se/prod/Intraservice/Namndhandlingar/SamrumPortal.nsf/F7EBE903510B2744C12588FB0036366E/$File/Handling%2013%20Bilaga%201%20MKN%2020221122.pdf?OpenElement
https://oversiktsplan.goteborg.se/
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
http://www.havochvatten.se/remiss-bedomning-havsmiljons-tillstand
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9. Övriga aktiviteter/projekt för vattenrådet  

• Genomgång av framtagna underlag för Lärjeån, Bo Svärd 

Bosse informerar om hur långt han kommit hittills och tar emot synpunkter 

Vattenwebb innehåller uppgifter om olika typer av markarealer. Bosse får dock 

inte dessa att stämma med de av honom sedan tidigare gjorda beräkningarna 

för urban miljö. Sophie påpekar att det bords finnas en dokumenterad metod för 

hur beräkningarna gjorts för Vattenwebb. Bosse tittar vidare på detta. 

anger t en "beräkningsmodell" för punkter i ån med markarealer, avrinnings-

koefficienter, typhalter för olika marktyper med mer.  

Just nu håller han på (en stund då och då) att anpassa den till uppgifterna från 

Vattenwebb och nyare uppgifter från SMED om typhalter.  

Tanken är bland annat att kunna få en bild av källorna till föroreningarna. 

• Utökat mellankommunalt samarbete kopplat till de lokala åtgärdsprogram 

som tas fram av kommunerna 

Finns stort behov av mellankommunalt samarbete gällande de lokala åtgärdsprogram 

som kommunerna tar fram för resp avrinningsområde.  

Göteborg planerar att kalla övriga kommuner inom avrinningsområdena för Göta 

älv Säveån och Mölndalsån till uppstartsmöten under våren 2024, se pkt 6. 

• LIFE-projekt ”Från källa till hav” (informerades om på föregående möte) 

Ansökan inskickad, besked väntas i mars. Flera del-ARO inom Göta älvs ARO 

ingår i ansökan. 

• Förslag som lyftes vid mötet 29 maj – något vi vill gå vidare med? 

- Projekt kring fiskrekrytering i Göta älv lyftes av Sportfiskarna (se 

anteckningar från mötet 29/5) 

Skulle vara bra om man kan hitta synergieffekter inom åtgärdsprojekten 

(LOVA) med t ex gäddfabriker.  

• Finns förslag på nya projekt? 

- Inga ytterligare förslag lyftes. 

10. Bordet runt 

Sportfiskarna 

Det har påvisats föryngring av flodpärlmusslor i Kvarnabäcken (biflöde till Lärjeån vid 

Bergum). Man har där sedan 2011 satt ut fisk infekterade med mussellarver och har nu 

hittat småmusslor på botten. 

Vänersborg 

Holmängens avloppsreningsverk med utlopp i Göta älv kommer tas i bruk enligt nya 

tillståndet 240107. 

Det är en stor om- och utbyggnad med nya processer som pågått flera år och nästan 

samtliga delar av det befintliga avloppsreningsverket har byggts om eller till. 

Gränsvärden är nya och kapaciteten har ökats. Det här kommer förhoppningsvis ha god 

inverkan på älven. 
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11. Hemsidan – synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar (Stående punkt)  

Broschyren om åtgärdsarbetet läggs upp på hemsidan under ”Dokument/Publikationer”. 

Monica uppmanar alla att titta igenom vattenrådets hemsida 

www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/ och att kontinuerligt komma med 

synpunkter på justeringar och rapporter/material att lägga upp m.m. 

12. Mötestider för vattenrådet 2024 

Monica och Jesper stämmer av förslag till lämpliga datum och skickar ut en Doodle. 

13. Övriga frågor 

Inga övriga frågor togs upp 

14. Nästa sammanträde 

30/1 alt. 31/1, bestäms när merparten svarat via utskickat Doodle: 

https://doodle.com/meeting/participate/id/e9ppo03d 

 

 

Antecknat av: Monica Dahlberg, GR 

http://www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/
https://doodle.com/meeting/participate/id/e9ppo03d

